

REGION DE L'OUEST

\*\*\*\*\*

DEPARTEMENT DU NOUN

\*\*\*\*\*

COMMUNE DE FOUMBAN

\*\*\*\*\*

SECRETARIAT GENERAL

\*\*\*\*\*

SERVICE TECHNIQUE, DE L'AMENAGEMENT  
ET DU DEVELOPPEMENT URBAIN

\*\*\*\*\*



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

\*\*\*\*\*

Paix-Travail-Patrie

\*\*\*\*\*

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE  
N°007/AONO/RG-PU/C.FBAN/CIPM-AG/2023 DU 30 AOÛT 2023 POUR L'ACQUISITION  
D'UNE NIVELEUSE DANS LA COMMUNE DE FOUMBAN

**1- OBJET DE LA CONSULTATION:**

Le Maire de la Commune de Foumban, Maître d'Ouvrage, lance pour le compte du Ministère de la Décentralisation et du Développement Local (MINDEVEL) un appel d'offre pour L'ACQUISITION D'UNE NIVELEUSE DANS LA COMMUNE DE FOUMBAN

- 2 Participation et origine :** La présente consultation est ouverte aux entreprises de droit Camerounais exerçant dans ce domaine d'activités.
- 3 Financement :** La prestation objet de la présente consultation est financée par le Budget d'Investissement Public, exercice 2023.
- 4 Coût prévisionnel :** Le coût prévisionnel TTC de l'opération à l'issue des études préalables est de : (100 000 000) cent million francs CFA.
- 5 Consultation du Dossier:** Le dossier de demande de cotation peut être consulté à la Mairie de Foumban, au Service Technique. Tel : 697 97 18 25
- 6 Acquisition du dossier de consultation :** Le dossier de consultation peut être obtenu à la Mairie de Foumban, au Service Technique contre présentation d'une quittance de versement d'une somme de cent cinquante mille (150 000) Francs CFA non remboursable, payable à la Recette Municipale de Foumban.
- 7 Remise des offres :** Chaque offre, rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir au Service Technique de la Mairie de Foumban contre récépissé au plus tard le 19 SEPT 2023 à 10 heures précises, heure locale sous pli fermé. Au-delà de cette heure, aucune offre ni aucune modification ou retrait ne sera acceptée. Toute offre devra porter la mention.

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE  
N°007/AONO/RG-PU/C.FBAN/CIPM-AG/2023 DU 30 AOÛT 2023 POUR L'ACQUISITION  
D'UNE NIVELEUSE DANS LA COMMUNE DE FOUMBAN  
*«À n'ouvrir qu'en séance de dépouillement»*

- 8 Recevabilité des offres :** Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission d'un montant de deux millions (2 000 000) FCFA, établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

La liste des banques agréées figure dans l'annexe du dossier de consultation.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une Autorité administrative conformément au règlement de consultation. Elles devront obligatoirement être datées de moins de trois (03) mois.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et au dossier de consultation sera déclarée irrecevable.

**9 Ouverture des plis :** L'ouverture des plis se fera en un temps et aura lieu le 19 SEPT 2023 à 11 heures, heure locale, par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Commune de Foumban, en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatés et munis du justificatif de leur mandat.

**10 Délai de livraison :** Le délai maximum d'exécution prévu est d'un (01) mois à compter de la date de notification de l'ordre de service.

#### **11 Critères d'évaluation des offres**

L'appréciation des offres se fera d'abord selon les critères éliminatoires.

##### **11-1. Critères éliminatoires particuliers :**

Toute offre non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres et non produite en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels, sera déclarée irrecevable, particulièrement :

- L'absence de la caution de soumission ;
- La non-conformité de l'offre technique aux spécifications du Dossier d'Appel d'Offres ;
- La présence de fausses pièces, fausses déclarations, pièces scannées ;
- Présence d'une pièce administrative non conforme et non régularisée dans les 48 h qui suivent l'ouverture des offres ;
- Capacité financière supérieure ou égale à 1/3 du montant de l'offre
- Note technique inférieure à 70%

##### **11-2. Critères essentiels :**

L'appréciation des offres techniques portera sur les critères essentiels résumés ci-après et détaillés dans le dossier de consultation :

- La présentation générale de l'offre ;
- Les références de l'entreprise ;
- La conformité de la fourniture aux spécifications techniques ;
- La capacité financière ;
- Chiffre d'Affaires 2021 \_2022 (Bilans) ;
- Présence au Cameroun depuis plus de sept ans ;
- Service Après-Vente : avoir au moins quatre Ateliers dans le territoire national ;
- Service Après-Vente : Effectif ;
- Stock Pièces de rechanges ;

##### **11-3. Qualification technique**

La qualification technique s'obtiendra après satisfaction des quatre (04) critères essentiels ci-dessus.

A défaut d'Offres ayant satisfait les quatre critères sus énumérés, une qualification alternative de la meilleure offre devrait pouvoir s'effectuer, en toute rigueur, objectivité et équité pour permettre à la fin, si possible, dans l'intérêt du projet, une proposition alternative d'attribution.

Chaque critère est validé après satisfaction de 70% au moins de ses conditions.

##### **11-4. Evaluation financière**

A l'issue de l'évaluation technique, les offres financières des soumissionnaires qui n'ont pas été éliminées au cours de l'évaluation technique, seront évaluées financièrement.

L'évaluation financière sera basée sur le montant corrigé de l'offre du soumissionnaire. Elle consistera à l'analyse de la cohérence des prix ainsi que la vérification des calculs et l'ensemble des prescriptions y relatives.

##### **11-5. Attribution**

Au terme des différentes délibérations. L'attribution se fera au soumissionnaire ayant présenté l'offre conforme, administrativement, techniquement et financièrement, et évaluée la moins-disante.

## 12 Attribution du marché

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au soumissionnaire dont l'offre est jugée conforme aux prescriptions du descriptif technique et qui présente l'offre des prix le moins disant HTVA.

13 Durée de validité des offres : Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant un délai de soixante (60) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres

14 Renseignements complémentaires : Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Mairie de Foumban au Service Technique. Tel : 697 97 18 25.

31 AOUT 2023  
Fait à Foumban, le \_\_\_\_\_

Le Maire de la Commune de Foumban,  
(Maître d'Ouvrage)

### Ampliations :

- MINMAP/Ydé (pour information) ;
- ARMP (pour publication et archivage) ;
- DR/MINMAP/OUEST (pour information) ;
- DD/MINMAP/NOUN (pour information) ;
- DD/MINDEVEL/Noun (pour information) .
- CIPMCF (pour information) ;
- SG/CFBAN (pour information) ;
- CHRONO/Archives
- AFFICHAGE.



REGION DE L'OUEST

\*\*\*\*\*

DEPARTEMENT DU NOUN

\*\*\*\*\*

COMMUNE DE FOUMBAN

\*\*\*\*\*

SECRETARIAT GENERAL

\*\*\*\*\*

SERVICE TECHNIQUE, DE L'AMENAGEMENT

ET DU DEVELOPPEMENT URBAIN

\*\*\*\*\*



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

\*\*\*\*\*

Paix-Travail-Patrie

\*\*\*\*\*

**OPENED NATIONAL TENDER NOTICE IN EMERGENCY PROCEDURE  
N°007/AONO/RG-PR/C.FBAN/CIPM-TBEC/2023 OF 30/08/2023 FOR THE  
ACQUISITION OF THE GRADER IN FOUMBAN COUNCIL**

**1. SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER**

The Mayor of Foumban Council hereby launches an open national invitation to tender for THE ACQUISITION OF THE GRADER IN FOUMBAN COUNCIL.

2. Participation in this invitation to tender shall be open to Cameroonian-based enterprises with experience in the domain

**3. FINANCING**

Work subject to this invitation to tender shall be financed by the Budget 2023

**4. Estimated Cost**: The estimated cost is hundred million (100 000 000) of Francs CFA:

**5. CONSULTATION OF FILE**

The tender file may be consulted during working hours at the Technicals' office of Foumban Council, upon publication of this invitation to tender.

**6. ACQUISITION OF THE TENDER FILE:**

The tender file may be obtained from the secretariat of the Technicals' office of Foumban Council, following publication of this invitation to tender upon submission of a treasury receipt attesting to the payment of a non-refundable sum of FCFA 150 000 (one hundred and fifty thousand) to the Council Revenue.

**7. SUBMISSION OF BIDS:**

Each bid drafted in English or in French in Seven (7) copies including one (1) original and six (6) copies shall be submitted to from the secretariat of the Technicals' office of Foumban Council, upon publication of this invitation to tender not later than 19 SEPT 2023 at 10 am. Local time deposited against a receipt and shall be labelled:

**"OPENED NATIONAL TENDER NOTICE IN EMERGENCY PROCEDURE  
N°007/AONO/RG-PR/C.FBAN/CIPM-TBEC/2023 OF 30/08/2023 FOR THE  
ACQUISITION OF THE GRADER IN FOUMBAN COUNCIL"**

**8. TENDER COMPLIANCE**

Each bidder shall include in his/her administrative file, a provisional guarantee issued by a well-established bank, approved by the Ministry in charge of finance and whose list features in Document of the Consultation File

with a validity period of 30 days beyond the original date of validity of bids to the tune of FCFA 2 000 000 (two million).

Any other required administrative documents must be produced as original documents or photocopies certified as authentic by the issuing authority within the last three months or in course of validity, according to the listing provided for in the special regulations of the tender, otherwise they shall not be accepted.

Any bid not in compliance with the specifications of this tender notice and file shall be rejected. Notably, the absence of the provisional guarantee issued by a well-established bank approved by the Ministry in charge of Finance or its non-compliance with the model documents of the tender file shall lead to outright rejection of the bid.

#### **9. OPENING OF BID:**

Bids shall be opened in one phase. The administrative, technical and financial bids shall be opened on 19 SEPT 2023 at 11 am local time by the Noun Divisional Tender's Board located at the Foumban Council in the presence of the bidders or their duly authorized representatives having full knowledge of the file.

#### **10. EXECUTION DEADLINE:**

The deadline of execution set by the Contracting Authority shall be one (01) months.

#### **11. EVALUATION CRITERIA**

The evaluation of offers must first be done according to the Eliminatory Criteria, and then, by the Main Qualification Conditions as laid via binary system of (Yes/No).

**11.1 Particular eliminatory Criteria:** All offers which are not in conformity with the prescriptions of the Tender file and which fail to be produced in seven (07) copies including one (01) reproducible original such shall be declared non-admissible, in particular:

- The absence of submission caution;
- The non-conformity of the technical offer with the specifications of the Tender File Document;
- The presence of fake documents or false declarations;
- The absence of an electronic copy of the bid (CD Rom filled as scheduled).

**11.2 Main qualification criteria:**

The evaluation of technical offers shall be based on the main qualification criteria summarily stated hereinafter, with more details in the Tender File:

- 1- Presentation of the offer;
- 2- Bidder's general references in this field
- 3- Financial capacity.

**11.3 Technical Qualifications** the non-respect of one of the last three (03) criteria should cause the elimination of the offer.

Each criteria shall be validated following satisfaction of a minimum of 70% of its conditions. The total points obtained must be at least equal to 70% of the points of the five (05) criteria.

**11.4 Financial evaluation:** The financial evaluation will be based on the corrected amount of the bidder's offer. It will consist in the analysis of the coherence in prices, as well as the verification of the calculations and the totals, and all the related prescriptions.

**11.5 Contract award:** At the end of the different evaluations, award of the contract shall be granted the tenderer presenting offers in conformity, administratively, technically and financially, and qualified as the lowest bid.

#### **12. VALIDITY OF OFFERS:**

Bidders shall be bound by their bids for a period of sixty (60) days with effect from the date of opening of bids.

#### **13. – FURTHER INFORMATION:**

Further information may be obtained during working hours from the Technicals'office of Foumban Council, upon publication of this invitation to tender Tel: 697 97 18 25.

'31 AOUT 2023  
Foumban, the \_\_\_\_\_

The Mayor of Foumban council,  
(Contracting Authority)

Ampliations :

- MINMAP (for information)
- ARMP (for publication and archive)
- DR/MINMAP/OUEST (for information) ;
- DD/MINMAP/OUEST (for information)
- DD/MINDEVEL/NOUN (for information)
- SG/CFBAN (for information)
- CIPM/FBAN (for information)
- CHRONO/Archives
- AFFICHAGE

